



MEDIA RELEASE

Français à la suite...

Canadian Parents for French (Ontario) Honours Three Outstanding Women

Mississauga, October 4, 2020 – At its first virtual conference, Canadian Parents for French (Ontario) honoured three individuals for their resilience and work in support of official language bilingualism.

“It is our pleasure to recognize excellence annually from among our CPF volunteer leaders and among educators and administrators who have had a positive impact on French Second Language learning in the province of Ontario,” stated Denise Massie, President, CPF Ontario. “Because these are unprecedented times, a third award was bestowed this year,” she added.

Deborah Williams received the prestigious **Mlacak Award** in recognition of her outstanding contribution to Canadian Parents for French in her volunteer role as leader of the Toronto Midtown West Chapter, coordinating programming and having a positive impact on youth and members for more than 6 years.

Karen Devonish-Mazzotta received the prestigious CPF Ontario **McGillivray Award** in recognition of her leadership and commitment in promoting the development of French Second Language (FSL) learning in Ontario as a Course Director and a Practicum Facilitator with the Faculty of Education at York University.

It’s March 2020 and the impact of the COVID-19 virus on a traditional French summer camp is threatening a joyous activity for over 2000 kids, as well as the viability of an entrepreneurial business.

This year, Canadian Parents for French (Ontario) honoured its long-standing partner, **Martine Brouillet**, owner and founder of Camp Tournesol, for her resilience, adaptability, and entrepreneurial spirit.

Watch Denise Massie, President of Canadian Parents for French (Ontario), interview Martine Brouillet as she shares the strategies behind her success and how she adapted her traditional camps to an online format. [View the interview.](#)

Canadian Parents for French is a nationwide, research-informed, volunteer organization that champions the opportunity to learn and use French for all those who call Canada home.

- 30 -

Contact: info@on.cpf.ca
Canadian Parents for French (Ontario)

COMMUNIQUÉ

Canadian Parents for French (Ontario) rend hommage à trois femmes exceptionnelles

Mississauga, le 4 octobre 2020 – À l’occasion de sa première conférence virtuelle, Canadian Parents for French (Ontario) a rendu hommage à trois personnes pour leur résilience et leur travail à l’appui du bilinguisme de langues officielles.

« C’est avec plaisir que nous reconnaissons annuellement l’excellence des leaders bénévoles de CPF, ainsi que des éducateurs et des administrateurs qui ont eu un impact positif sur l’apprentissage du français langue seconde en Ontario, a indiqué Denise Massie, présidente de CPF Ontario. Et parce qu’il s’agit d’une période sans précédent, nous avons décidé de décerner un troisième prix cette année. »

Deborah Williams a reçu le très prestigieux **prix Mlacak** en reconnaissance de sa contribution exceptionnelle à Canadian Parents for French dans le cadre de son rôle bénévole de dirigeante de la section locale Toronto Midtown West, où elle coordonne les programmes et exerce une influence positive sur les jeunes et les membres depuis plus de six ans déjà.

Karen Devonish-Mazzotta a remporté le prestigieux **prix McGillivray** de CPF Ontario en reconnaissance de son leadership et de son engagement à promouvoir l’apprentissage du français langue seconde en Ontario dans le cadre de son rôle à titre de directrice de cours et d’animatrice de stage pratique au sein de la faculté d’éducation de l’Université York.

En mars 2020, la maladie à coronavirus (COVID-19) menaçait un camp d’été de français, soit une belle activité pour plus de 2 000 enfants et mettait du coup à risque la viabilité d’une entreprise.

Cette année, Canadian Parents for French (Ontario) a rendu hommage à sa partenaire de longue date, **Martine Brouillet**, propriétaire et fondatrice du Camp Tournesol, en reconnaissance de sa résilience, de sa souplesse et de son esprit entrepreneurial.

Denise Massie, présidente de Canadian Parents for French (Ontario), s’est entretenue avec Martine Brouillet. Dans le cadre de cet entretien, cette dernière a partagé les stratégies qui ont assuré son succès et la manière dont elle a transformé ses camps traditionnels en une expérience en ligne. [Visionnez l’entretien.](#)

Canadian Parents for French est un organisme bénévole national qui, basé sur la recherche, fait la promotion et crée des occasions d’apprendre et d’utiliser le français pour celles et ceux qui font du Canada leur chez-soi.

- 30 -

Renseignements : info@on.cpf.ca
Canadian Parents for French (Ontario)